淡江大學 九十四學年度第一學期課程教學計畫表

壹、科目名稱：大陸教育英文名著選讀
貳、授課老師：楊景堯
參、開課系所班級：中國大陸研究所碩士班
肆、必選修：選修
伍、學分數：2學分

陸、先修科目：
柒、教學內容及進度：
1. Introduction，Glen Peterson and Ruth Hayhoe

2. Sino-Foreign Interactions in Education

3. Searching for Individuality: Educational Pursuits in China and Russia, Nina Y. Borevskaya

4. Nationalization and Internationalization: Two Turning points in China’s Education in the Twentieth Century.  Gang Ding

5. University Autonomy in Twentieth Century China, Ningsha Zhong and Ruth Hayhoe

6. The Resurgence of Private Education in Post-Mao China: Problems and Prospects, David K.K. Chan and Ka-Ho Mok

7. The Women’s Studies Movement in China in the 1980s and 1990s, Ping-Chun Hsiung

8. Conclusions

捌、授課方式：Reading; Discussing; 

玖、教學設備：
拾、教材課本：Education, Culture, and Identity. Edited by Glen Peterson, Ruth Hayhoe, Yongling Lu; Hong Kong University Press.2001.

拾壹、參考書籍：
拾貳、成績考核方式：

	
	平時成績：  30 ％

	
	期中考成績：30 ％

	
	期末考成績：40 ％

	
	讀書報告：      ％

	
	其他（                      ）：       ％


拾參、備考：

1. 本表格式請參考使用，教學計畫表格有兩種，授課教師可至教務處網頁各項表單中取得，任擇一種使用。
2. 自製格式請具備上述項目。
3. 教學計畫表上傳步驟：請從教務處網頁依「教學計畫表上傳」指示進入。
